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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hajlandóak-e végre érdemben foglalkozni a háziorvosi 
rendszerrel, vagy megvárják, amíg összeomlik?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon 891 háziorvosi praxis betöltetlen. Ez a praxisok bő egyheted része, azaz minden
hetedik magyar polgárnak nincs állandó háziorvosa.  Csak idén 95 körzet  üresedett  meg, az ide
tartozó páciensek száma 147.191 - mintha egész Miskolc háziorvosi ellátás nélkül maradt volna.
Eközben a korábbi évi 20-40 helyett az elmúlt év során 189-cel csökkent a háziorvosi praxisok
száma, vagyis a  csökkenő számú körzet közül is egyre több a betöltetlen.

 

Az  orvosi  fizetések  emelésével  sem  csökkent  az  orvoshiány,  főleg,  hogy  a  fiatal  háziorvosok
bértámogatása  kétmillióval  kevesebb,  mint  idősebb  kollégáiké,  így  évente  alig  50  fiatal  orvos
választja a háziorvosi pályát. Nem lenne kevés az orvos, ha munkaidejük jelentős részében nem
olyan  feladatokat  kéne  ellátniuk,  amit  orvossal,  orvosi  fizetésért  elvégeztetni  luxus.  Sok  a
tennivalót megkettőző értelmetlen szabály is. Hiába van például a háziorvosnak más szakirányú
végzettsége,  azt  háziorvosként  eljárva nem használhatja.  Az amúgy kardiológus háziorvos tehát
nem írhat föl olyan gyógyszert, amihez kardiológus ajánlása szükséges, páciensét ilyenkor beutalja
a  szakrendelőbe,  ahol  másodállásban,  kardiológusként  rendelve  esetleg  ő  maga  írja  föl  azt  a
gyógyszert, amit saját rendelőjében nem tehetett meg.

 

Sok  a  betöltetlen  gyermekháziorvosi  praxis.  A  bicskei  botrány  után  fölkapott  téma  lett  a
gyermekvédelem  -  a  gyermekeket  azonban  nemcsak  azoktól  a  pedofil  nevelőktől  kellene
megvédeni, akiknek esetleg ki vannak szolgáltatva, hanem az olyan betegségek súlyosabb, olykor
halálos következményeitől is, amiket gyermekorvosi ellátás híján nem kezeltek megfelelően.



 

Kérdezem tehát miniszter urat: a háziorvosi rendszer sikertelenségre ítéltetett toldozása-foldozása
helyett nem látnának végre hozzá a helyzet tényleges rendezéséhez?

Várom válaszát!
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